
Výroční zpráva o činnosti TJ Stonožka Březina z.s.v roce 2023

Milí přátelé,

všechny vás zdravím v letošním jubilejním roce. Začínáme 110.rok od založení 
tělovýchovy v naší obci. 110 úctyhodných let!! (Mimoto nás čeká ještě jedno výročí, 
o kterém se zmíním v závěru mé zprávy.)  I přes tento úctyhodný věk stále fungujeme 
a vy se hned teď dozvíte jak.

 Připomenu vám,  co vše se v naší TJ za minulý rok událo.  
  
 K poslednímu dni roku 2023 čítala členská základna 60 členů, členství v roce 2023 
se rozhodly ukončit  Edita Nováková, Ivana Melicharová a Hana Havlová.
Činnost naší organizace byla financována z našich členských příspěvků, dále naši 
činnost podporují některé firmy. Nebudu jmenovat všechny instituce, které nám 
pomáhaly, ale za pomoc v roce 2023 zvláště děkuji Obci Březina, firmám Višnovský 
a Süsser, Antonie Emma a ZD Březina a PrimaSoja, dále Pivovaru Svijany. Rovněž 
nás  podporují drobní živnostníci, z nichž někteří jsou zároveň i členy naší TJ. 
Všechna jejich jména jsou zveřejněna na našich webových stránkách (tam jsou i 
podrobnější informace) a  na informačním kalendáři. Kalendář vám tak poslouží 
kromě informací o plánovaných akcích také jako adresář při hledání kontaktů.  

O tom, jak jsme v minulém roce hospodařili uslyšíte ze zprávy naší hospodářky 
Jaroslavy Petrbokové.

 V loňském roce se konala jedna Výroční členská schůze, a to 10.března v restauraci 
Pod Hrady na Olšině . Dále se  konalo 6 schůzek výkonného výboru, na kterých se, 
kromě jediné, podařilo sejít se 100% účastí. Schůzky se konaly v lednu, únoru, 
květnu, červenci, září a listopadu. Kromě toho spolu členové VV komunikovali  
online.

Pro rok 2023 bylo vypsáno na Informačním kalendáři 16 akcí včetně Výroční členské
schůze, proběhlo jich však 15. Zajímá-li vás celková účast na akcích mimo členské 
schůze, Otevřené loděnice a Pouťového odpoledne, vychází mi cca 350 
zúčastněných. V případě započítání i těch velkých akcí, kde je odhad opravdu jen 
přibližný, mohla by být účast v loňském roce až 800 lidí.

Takto akce v roce 2023 probíhaly.....…

 
13.února se konala první v  Hospůdce Pod Drábskýma na Olšině a tou bylo 
Osvěžení pravidel silničního provozu, účast byla více než 20 zájemců. O akci byl 



dosti velký zájem, probíhala rušná diskuse a dotazy na školitele Aleše Mužáka, který
vše připravil a vedl. 

 10. března proběhla Výroční členská schůze, na které bylo přítomno 33 členů
naší TJ a 1 host.
 
1. dubna organizoval obecní úřad Březina akci ,,Ukliďme Česko“. Členové TJ
byli vyzváni k zapojení se do akce individuálně a mnozí se účastnili.

7.dubna  byl pátek a konal se Velikonoční  pochod . Z důvodu vlakové výluky 
byla trasa zvolena přímo ze Březiny.  Vedla kolem rybníku Oběšenec přes 
Příhrazy, Zakopanou do občerstvení Duo Camp. Dále po hrázi na Novou Ves , 
kolem restaurace Na křižovatce v Branžeži, přes Hrázku a Krásnou Vyhlídku 
zpět do Březiny. Trasu dlouhou 18 km naplánoval a vedl Karel Horáček ml.. a 
účastnilo se cca 60 turistů.

Následovaly dvě jarní vycházky pod taktovkou dvou Jan.

22. dubna  proběhla za velmi pěkného počasí Aprílová vycházka.  Kvůli stále 
přetrvávající vlakové výluce vedla po okolí. Sešli jsme se u bývalé prodejny 
potravin ve Březině. (Dnešní provozovna firmy Antonie Emma)Odtud jsme se 
vydali Pyšatkou přes Loukov, Hubálov, Mohelnici na zříceninu Zásadka.  Na 
tomto krásném místě  jsme si na ohni opekli špekáčky a přes Sychrov, Káčov 
pokračovali do Mnichova Hradiště. 13 km trasu absolvovalo 18 turistů.
6. května už fungovaly vlakové spoje a vlak byl využit k přesunu do Lhotky u 
Mělníka odkud začínala Májová vycházka. Máchovou cestou se turisté
vydali do Mšena. Počasí bylo tak pěkné, že se i několik účastníků rozhodlo 
vykoupat v rybníce Harasov. Příjemných 13km absolvovalo 13 turistů. 
Obě tyto vycházky připravily Jana Nováková a Jana Flanderková.
 
4. června vyšlo nádherné téměř letní počasí vhodné pro sjezd Jizery. Teplý a 
slunečný den byl ale vykoupen nízkým stavem vody a proto bylo rozhodnuto o 
splutí řeky už z Turnova od autobusového nádraží. Zúčastnili se 4 vodáci a 
doprovázeli je 2 cyklisté. Akci připravil Josef Richtr.
 
10.června vyrazili na kole 4 cyklisté na První společný cyklovýlet. Ráno 
drobně poprchávalo, přes den se vyčasilo a bylo teplo. Trasa vedla přes Turnov  
kolem lyžařského areálu Struhy na Sekerkovy Loučky, přes rozhlednu 
Dubecko, Rotštejn, Klokočí, dále přes Zrcadlovou Kozu zpět do Turnova. Přes 
Mašov, Přepeře, Ploukonice návrat  do Březiny.  Najeto cca 44 km, připravil a 
vedl  Aleš Mužák



11. června se uskutečnila poměrně náročná akce Autoškola pro děti. Akce 
byla zaměřená na osvětu bezpečnosti pohybu v provozu. Impulsem k jejímu 
uspořádání byla možnost využít nabídky dotace z Nadačního fondu Škody 
Auto. Zpracovat a předložit projekt ke schválení dotace zabere hromadu času 
samo o sobě, navíc byl dost napjatý termín. Ale s vypětím sil se podařilo tuto 
dětskou akci zorganizovat a zajistit.  Autoškola probíhala na hřišti pod školkou 
ve Březině, využito bylo i dopravní hřiště na dvoře Mateřské školy a ulice mezi 
MŠ a hřištěm. Děti absolvovaly teoretickou část o silničních pravidlech a první 
pomoci, vše přizpůsobeno dětskému věku a praktickou část, tou byl slalom mezi
kužely a jízda na dopravním hřišti u MŠ. Děti jezdily na svých vlastních 
koloběžkách, bicyklech, odstrkovadlech, ale mohly si na místě i vypůjčit 
motokáry. Po splnění všech disciplín byly dětem vydány plastové řidičské 
průkazy s vlastní fotografií pořízenou na místě a drobná odměna. 
Doprovodným programem byl simulátor nárazu, který zapůjčila společnost 
ÚAMK (český poskytovatel asistenčních služeb). Všichni návštěvníci, děti i 
dospělí si jej mohli vyzkoušet. Počasí bylo krásné, akce velmi zajímavá.  
Soutěží se zúčastnilo 50 dětí, celková návštěvnost byla (průběžně, neboť po 
obdržení řidičského průkazu akci opustili) cca 200 lidí, převážně přespolních.  
Akci zorganizovali a připravili Kateřina a Zdeněk Horáčkovi, teoretickou 
částí děti provedl Aleš Mužák. Ten také zajistil dopravní značení a několik 
dětských motokár. Na zajištění samotné realizace se samozřejmě podíleli i další 
lidé, bez kterých by se akce uskutečnit nedala. Lidé z řad členů i nečlenů.

 1.července  vyjeli cyklisté na Druhý společný cyklovýlet  směr Přepeře, 
Mašov, dále přes vesničky s malebnými názvy Sedmihorky, Doubravice, 
Zavadilka přes Štěpánovice, Blatec, Volavec, Kvítkovice a Sekerkovy Loučky 
dále podél Stébenky do Turnova  k Měšťanskému pivovaru v Turnově, odtud  
návrat domů. Na mírně zvlněné 50km trase se účastnilo 8 cyklistů, připravil a 
vedl  Karel Horáček st. 
 
29. července  se konal Třetí společný cyklovýlet, prázdninový. Trasa dlouhá 
cca 45 km byla oproti plánu nepatrně změněna kvůli opravě silnice u Pleskot. U
Žantova všechny zastihla cestou velká bouřka a silný déšť. Promoklí na kůži se 
schovávali po různu, většina v Kněžmostě v cukrárně.  Připravili a vedli Alena 
a Honza Süsserovi. Zúčastnilo se 17 cyklistů všech věkových kategorií

V neděli 13. srpna  se konala Svatovavřinecká pouť, tentokrát na téma Cesta do
pravěku. Děti se mohly zúčastnit soutěží na zadané téma, svézt se na ponících, 
nechat si namalovat obličej, využít skákací hrad, nebo si vystřelit růži v naší 
střelnici. Do našeho stánku s občerstvením napekly některé ženy pouťové 
dobroty. Jako doprovodný program vystoupily mažoretky All Stars z Turnova a 
na autopodiu, které zapůjčil Josef Richtr, zahrály kapely Panoptic Summer 



Band a kapela Kmen.  Počasí nám přálo velice. Pouťové odpoledne patří mezi 
ty náročnější akce, především pro zajištění dostatečného počtu lidí, kteří  jsou 
ochotni věnovat svůj čas a zapojit se do práce. A to je čím dál tím víc těžší. 
Pouťové odpoledne na březinském hřišti si již získalo své návštěvníky, kteří se 
každý rok rádi vrací, vloni se jich průběžně pohybovalo na místě kolem 200 
lidí. O organizaci se postarali Zdenek a Kateřina Horáčkovi a  dalších lidé, 
členové TJ i ostatní, kteří věnovali svůj čas hladkému průběhu odpoledne. Ať 
to bylo na různých stanovištích soutěží, nebo u střelnice, ve stánku s 
občerstvením, tak také při samotné přípravě a závěrečném úklidu. 

26.srpna měla být  Otevřená loděnice. Tolik lidmi oblíbenou „loděnici“ jsme 
museli zrušit. Přestože byla zajištěna finanční podpora od ČUS Tip Sport- 
Sportuj s námi, přestože  Karel Horáček ml. zajistil spolupráci s firmou 
Decathlon a další materiálové zázemí, museli jsme od realizace upustit. Znovu 
se musím opakovat. Je čím dál tím těžší sehnat lidi, kteří jsou při větších akcích
nezbytní. Na Karlovu výzvu o pomoc se nepřihlásil dostatečný počet 
dobrovolníků, kteří by svůj čas a své ruce nabídli. Škoda, již vyhlášená 
Otevřená loděnice, která fungovala od roku 2015 a kterou Covid přerušil jenom
v roce 2021,  již v roce 2023 nebyla.

7. - 10. září proběhl Podzimní prodloužený víkend . Ubytování bylo zajištěno 
v Kraji blanických rytířů nedaleko Louňovic v penzionu U potůčku. Počasí 
nemělo jedinou chybičku. Bylo letní, teploty kolem 30 st. a obloha jasně modrá.
Díky tomu jsme v září prožili i dva krásné večery u táboráku. Jeden večer s 
kytarami a basou, druhý večer s také s písničkami, ale také s "Markem"., 
místním strašidlem. Přestože trasy pro cyklisty i turisty byly více než jen lehce 
zvlněné, přestože několik účastníků přepadly zdravotní problémy, byl pobyt   
pod Blaníkem  nezapomenutelný.  Připravili a vedli Karel a Zdenka 
Horáčkovi.
Akce se zúčastnilo 22 lidí.   
 
 
7.října nám proběhl Jubilejní  padesátý Pochod Přes tři vrcholy Českého 
ráje.  
Na počasí jsme zase měli velké štěstí. Na 50 km vyrazilo 20 turistů na 30km 
také  20 turistů včetně jednoho cyklisty. Na závěrečném posezení na Olšině v 
restauraci Pod Hrady, se tentokrát sešli nejenom všichni účastníci, ale i další 
pozvaní, kteří se v minulosti pravidelně účastnili, ale nyní již  z nejrůznějších 
důvodů nemohou trasu absolvovat. Po úvodním uvítání si vzal  slovo Karel 
Horáček st.. Ten jako spoluzakladatel této akce seznámil s její historií. Na to 
navázalo promítání posbíraných historických fotografiíí. Každý účastník nebo 
pamětník obdržel upomínkový šátek a upomínkový button. Restaurace byla 



tentokrát zaplněna našimi turisty, došlo i na hraní a zpívání. O zajištění průběhu
akce se tentokrát postaralo více lidí. Kromě Aleše Mužáka a Zdenky 
Horáčkové, také Jarka Petrboková, která olemovala všechny šátky. A na 
výborové schůzi všichni členové výboru společnými silami vybírali barvy šátků
z asi 200 odstínů. Takže celý Výkonný výbor:) 

..
28.října byl dle plánu Celodenní výlet.  Cílem byla zajímavá rozhledna  
Doubravka XIV. v lesoparku Čihadla na kopci Horka v Kyjích, poblíž Černého 
Mostu v městské části Praha 14.  Na Černý Most jeli turisté autobusem a odtud 
již pěšky.  Na oběd se zastavili cestou v restauraci „Vidlák“ a celodenní výlet 
zakončili  ve Březině na hřišti, kde Spolek přátel Březiny pořádal posvícení. 
Počasí bylo vcelku příjemné až na silnější vítr.  Zúčastnilo se 19 turistů. 
Připravila a vedla  Eva Mužáková  

11.listopadu turisté odjeli vlakem na Malou Skálu a zde absolvovali cca 10km 
pěší okruh i s vystoupáním na Frýdštejn. Cestou se občerstvili v  bývalé 
brusírně. Nyní tam funguje Samotoč. Třešničkou na dortu, rozumějte na celém 
výletu, byla zajištěna návštěva hradu Frýdštejn jenom pro naši skupinu. 
Následoval sestup do Malé Skály, oběd a návrat domů vlakem. Počasí vyšlo 
docela příjemně. Účast 16 lidí. Připravili a vedli Radka a Radek Vytinovi.  

 9.prosince se konala  Mikulášská sobota. Byly připraveny dvě vycházkové 
trasy. Tu delší cca 12.5km přes Příhrazy a Krásnou Vyhlídku prošli 3 turisté,
kratší cca 5,5km přes Honsob, Dneboh a Olšinu prošli 3 dospělí a 2 děti.   
Odpoledne byly pro děti v jídelně ZD připraveny tvořivé dílničky do kterých se 
zapojilo 17 dětí.  Všechny děti obdržely Mikulášskou nadílku. Počasí v tomto 
termínu nebývá moc pěkné a ani tentokrát se moc nevydařilo.  
Připravili a vedli Aleš a Eva Mužákovi, dílničky Kateřina Horáčková.
 
Souhrn akcí v roce 2024..
Pěší turistika - 6
Cyklovýlety - 3
Vodní turistiky - 1
Akce většího rozsahu – 3 (Autoškola, Pouť, Zájezd)
 
Kromě tohoto se bez přerušení konala pravidelná cvičení menší skupinky žen 
na OÚ pod vedením Evy Mužákové.

Právě jste si připomněli průběh akcí v roce 2023. Nabídku akcí pro rok 2024 
jste již obdrželi. V letošních akcích si budeme  připomínat, že ve Březině 



tělovýchova pracuje již 110 let. Možná trochu jinak, s trochu jiným zaměřením 
než kdysi. Pro cvičení v tělocvičně u nás podmínky nejsou, ale podmínky pro 
turistiku a cykloturistiku jsou u nás výborné. Proto se snažíme je využít co 
nejlépe.
 
 Další zajímavosti, o kterých byste měli vědět.

18. dubna  bylo naší TJ umožněno, aby v rámci oprav kostela sv. Vavřince ve 
Březině, vložila do ciboria ve věži  dokumenty připomínající činnost naší TJ. 
Do pouzdra jsme vložili  brožuru o historii TJ v obci Březina sestavenou v roce 
2014, plakáty zvoucí na  Otevřená loděnici a Pouťové odpoledne, zprávu o 
činnosti TJ v roce 2022, Informativní kalendář pro 2023 a také některé 
dokumenty týkající se oslav 100. let založení republiky, při kterých jsme 
vysadili Lípu Republiky.  (Výroční zprávu o činnosti v covidovém roce 2020)??

 Abychom měli pořádek a přehled v Loděnici, pořídili jsme v loňském roce 
dřevěné pouzdro pro vzduchovku, dřevěné boxy pro osvětlení a kabely a nový 
regál do loděnice. Pro přilby a vesty jsou zřízeny nové věšáky. Vše vyrobil 
Karel Horáček st.

 Jak jsem se zmínila v úvodu mé zprávy, je dost firem, které naší TJ chtějí 
pomáhat a poskytují nám podporu na činnost. 
Pro letošní rok nám  tuto podporu vypovědělo ZD Březina spolu s Prima Sojou.
Důvodem je privátní a s naší TJ nemá souvislost. Bohužel tomu tak je.

Ale mám i radostnější zprávu, letos nás podpoří nově pan Jiří Zakouřil z 
Doubravy a firma Bio-Ferm s.r.o.

A na konec si nechávám další radostné sdělení. Chtěla bych za nás všechny 
poděkovat Honzovi Susserovi. Jeho firma nám přispívá na činnost velmi štědře,
ale to není všechno. Honza, ač není členem naší TJ,  podporuje ji osobní účastí 
na akcích a to ještě není všechno. On se podílí aktivně se svou ženou Alenou i 
na pořádání akcí, především cyklovýletů a dnes si užijete i jejich vyprávění o 
jejich putování po Madeiře.  Honzo, děkujeme.

Ještě než mi bude odebráno slovo ráda mezi námi vítám nového člena, který 
nám rozšířil členskou základnu letos v lednu. Je jím Marián Matějíček z 
Turnova. 
 Děkuji za vaši pozornost a přeji vám příjemný zbytek večera a těším se na 
shledání při nejbližší turistické akci. Tou bude Velikonoční pochod, který 
půjdeme letos již po padesáté!!

Ve Březině 1.3.2024                 předseda TJ Stonožka Březina z.s.       Zdenka Horáčková                  



                                                                               

 

 

 
 

 

 

 

 


